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Referat af Ældrerådsmøde. 

Dato og tid: onsdag d. 6. oktober 2021 kl. 9 -13. Stenhusbakken lokale 75, Stenhusvej 21, 4300 Holbæk 

Deltagere: Johnny Petersen, John Olsen, Steen-Kristian Eriksen, Elsebeth Ensted, Gitte Nikolaisen,  

Axel Villumsen, Aage Jelstrup, Jørgen Steen og Lizzie Munch 

Gæster: 

Charlotte Larsen kl. 9.00 -10.00 

Barbara Henriette Lisemose kl. 9.00 -10.00 

Mette Munch kl. 10.00 – 11.00 

Kristian Knudsen kl. 12.15 – 12.45 

Referent: Rikke Skafte 

 

Kl. 9.00 Velkommen  

• Vi mødes i lokale 75 på Stenhusbakken. 
 

 

Kl. 9.00-9.05 Godkendelse af dagsorden Godkendt. 
 

Kl. 9.05- 9.20  Orientering af og dialog med Charlotte Larsen 
om: 
 

• Budgetforligets muligheder 

• Møde i Udvalget for Ældre og Sundhed 
den 4/10-2021 

• Udvalgets beslutning om at udskyde 75 
årsfødselsdagen til 2022 (ÆSU, d. 6/9) 
 

Budgetforligets muligheder: 
Charlotte orienterede om budgetforligets muligheder herunder 
afprøvning af forsøg med selvstyrende teams i hjemmeplejen og 
partnerskabsaftale om rekruttering. Ældrerådet gjorde bl.a. 
opmærksom på mulighederne i at inddrage skolen og elever, og 
at ældrerådet gerne bistår arbejdet. 
 
Møde i Ældre- og Sundhedsudvalget 4/10: 

HOLBÆK KOMMUNE 

Dato: 7. oktober 2021 

Sagsb.: Rikke Skafte 

  

Dir.tlf.: 72364192 

E-mail: riks@holb.dk 
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Charlotte orienterede bl.a. om sag vedr. optimering af 
belægningsprocenten på plejecentre og i den forbindelse, at 
udkast til informationsmaterialer om praksis sendes til 
kommentering i bruger-pårørende råd på plejecentre, og at input 
fra ældrerådet kan sendes til kommunen.  
 
75 års fødselsdag: 
Det blev drøftet, om der kan holdes lokale 75 års fødselsdage i 
2022 med arrangementer på alle aktive centre fremfor få store 
fælles arrangementer. Administrationen undersøger sagen og så 
vidt muligt inden dialogmøde med brugerrådene i uge 41.    
 
Dialogmøde med Udvalget for Ældre og sundhed 1. november 
2021: 
Det blev drøftet, hvad ældrerådet forventer i forhold til dialogen 
med udvalget om tilsyn. Tilsynspolitikken foreskriver, at 
ældrerådet inddrages. I den sammenhæng har ældrerådet brug 
for viden om status på tilsynsrapporterne. Charlotte orienterede 
om, at årsrapporten samler alle tilsyn og først kommer primo 
2022.  
Udvalget ønsker et punkt mere på dialogmødet om, hvad der er 
godt at overlevere til et nyt ældreråd. 
 

Kl. 9.20-10.00  Orientering af og dialog med Barbara om 
tilsynsrapporter 
 
(Rikke har tidligere udsendt tilsynsrapporterne) 

Barbara orienterede om det kommunale tilsyn ved BDO, og at 
lederen af stedet får rapporten til gennemlæsning for faktuelle 
fejl, og hvor der følges op med handleplaner de steder, det 
vurderes nødvendigt ud fra en række parametre.  
BDO-rapporterne angiver, at kommunen er mest udfordret ift. 
dokumentation og korrekt journalføring. 
Ældrerådet vil få et bedre overblik med den kommende 
årsrapport, der forventes at komme primo 2022. 
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Charlotte orienterede om, at hvis noget er stærkt bekymrende, 
vil ældrerådet blive orienteret særskilt. Det er ikke tilfælde med 
BDO-rapporterne. 
 
Barbara tilbød at komme på et ældrerådsmøde og fortælle om 
tavleprojektet, som er en ny dokumentationspraksis i 
kommunen, og hvad der ellers fylder på området. 
 

Kl. 10.00-11.00 Rundvisning på Stenhusbakken v/Mette Munch 
 

Rundvisningen blev gennemført. 
 
 

 Godkendelse af referat af møde i ældrerådet 
den 8. september 2021 
 

Punkt 6 vedr. Søbæk Have kortfattes, så der alene står, at 
ansøgningen er imødekommet med 2/3 fra ældrerådet og 1/3 fra 
Handicaprådet.  
 

 Status på planlægningen af ældrerådsvalget v/ 
valggruppen 
 

Valggruppen udtrykte tilfredshed med arbejdet og planlægningen 
af ældrerådsvalget.  
 
Ældrerådet besluttede følgende: 

- Johnny kontakter Nord Vest Nyt vedr. afgivelse af 
brevstemmer.  

 
- John og Gitte skriver en annonce til Nord Vest Nyt, By og 

Land og evt. Midtsjællands Folkeblad om ældrerådsvalget 
og muligheden for at brevstemme. 

 
- Rikke beder valgsekretariatet om at give valgstyrerne af 

de enkelte valgsteder besked om at guide ældre 60+ 
videre til ældrerådsvalget på samme valgsted. 
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 Ældrerådets puljemidler 
 
Bilag:  

- Ansøgning fra Aktiv Center Lersø (fryser) 
- Ansøgning fra Aktiv Center Lersø (pc) 
- Mette eftersender økonomioversigt, 

september 2021 

Ældrerådet besluttede ikke at behandle ansøgningen, fordi 
ansøgningen er indkommet for sent ift. ansøgningsfristen for 
puljen.  
 
 
 

Ca. 11.45-12.15 Frokost  

12.15-12.45 Høring i forhold til kommende fælleskommunal 
indkøbsaftale på bleer med bevilling 
 
Bilag: Høringsmateriale vedr. indkøbsaftale på 
bleer (bilag eftersendes) 
 

Kristian Knudsen orienterede om kommende fælleskommunal 
indkøbsaftale på bleer med bevilling samt udbud af ortopædisk 
fodtøj og med efterfølgende drøftelse. 
 
Ældrerådet besluttede, at Elsebeth sender høringssvar på vegne 
af ældrerådet. 
 

 Henvendelse fra Toppen 
 
Johnny orienterer under punktet 

Ældrerådet imødekom henvendelsen.  

 Henvendelse fra Steen-Kristian vedr. bespisning 
i de syv cafeer ved de aktive centre 
 
Bilag: Notat fra Steen-Kristian 

Ældrerådet besluttede at sende Steen-Kristians notat videre til 
ledelsen i forvaltningen med anbefaling om også at se på 
reglementet for bespisning på de aktive centre.  
 

 Status ved projektgrupperne 
 

Hjemmesidegruppen:  
John orienterede om kursus for webmastere, som Elsebeth og 
John deltager i.  
Sundhedsgruppen:  
Elsebeth og Johnny orienterede om huskeugen og møde med 
borgmesteren om forebyggelse og møde i Regionsældrerådet. 

 Status ved medlemmerne  
 

Status ved medlemmerne blev gennemført. 

 Evt. - 

 


